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Skolebestyrelsesmøde på Hanebjerg Skole 

Onsdag den 15. september 2021 

Fysisk møde på afdeling Gørløse 

Start kl. 17.00 med spisning (husk meld afbud, hvis man ikke skal spise med) 

Det ordinære møde starter kl. 17.30 

Husk, at dit bidrag er vigtigt til mødet - og at afbud til det ordinære møde, hvis nødvendigt, skal 

gives i så god tid som muligt. 

Til stede: Amalie, Julie, Laila, Rikke(TEAMS), Lisbeth, Ane, Jannick, Charlotte, Frank, Severine 
 

Afbud: Mathias, Sabine, Rikke N, Elevrådet 

 

Referat v. Severine 

0 Tid 
5 min 
(17.35) 

Titel og beskrivelse 
Velkomst, rammesætning for møderne og for 
bestyrelsens arbejde. 
Herunder punkter til evt.? 

Initieret af/ 
intro ved 
Amalie og 
Frank 

Dialog, 
orientering, 
Behandling, 
Beslutning 

1 
 

15 min 
(17.35-
17.50) 

Elevrådets punkter: 
 
Nyt formandskab præsenteres og punkter fra 
vores første møde den 1/9 2021 
 
Elevrådet er ikke deltagende i dag.  
Der er valgt ny formand og næstformand.  
Der har været første møde primo september.  
Elevrepræsentanter fra sidste år har fået lov 
at fortsætte, da de ikke nåede at deltage i så 
meget elevrådsaktivitet pga. corona sidste år.  
 
Der blev på elevrådsmødet drøftet tiden under 
og efter corona.  
Der er efter ønske fra elevrådet blevet indkøbt 
en fodbold og basketball til hver klasse.  
Der er købt et hockeysæt til hver afdeling og 
legekasser skal tjekkes efter.  
Der er ansøgt legepladspuljen for en 
multibane til Gørløse.  

Elevrådet v/ 
formand, 
næstformand  
og Frank 

O/D 
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Klimaindsatser var også på dagsordenen. Der 
blev indkøbt bed-kasser til Gørløse sidste år. 
Dog er der nogle udfordringer med at komme 
i jorden. Der lejes jordbor, så projektet kan 
komme i gang og blive en del af natur-teknik 
sammen med fagets læseplaner.  
 
På Brødeskov starter to musiklærere et 
musikpauserum op i samlingssalen, hvis 
hovedformål er at skabe rum for hyggemusik 
og fællesskab i pauserne.  
Udvalgte elever kommer til at stå for at 
hjælpe med passe på området.  
 
(Udenom elevråd:) Ud over musikpauserum – 
vil Hansen(udskolingslærer) stå for en 
brætspilscafe for udskolingselever – også som 
frivillig pauseaktivitet.  
 
Der manglede elevrepræsentanter fra Uvelse 
og Gørløse på mødet – Disse vælges inden 
næste møde.  
 
Næste møde i elevrådet er 6.10  
 
Ønsker til Pkt. fra udskolingsafdelingen: Ideer 
til procedure for, hvordan man kan få 
mulighed for tjans i boden ønskes drøftet, 
sådan at udskolingen kan tage input med på 
deres næste møde mht. beslutning.  
 

2 20 min 
(17.50 – 
18.10) 

Ny skolepolitik for Hillerød Kommune vedlægges 
til orientering og ledelsen præsenterer denne. 
 
Jannick gennemgik forvaltningen PPT om 
kommunens skolepolitik for 2021-2025.  
Vedhæftet her.  
 
Politikkens hovedtemaer i udvalgte sætninger 
 
Stærke fælleskaber med plads til forskellighed 

- Undervisningen bærer præg af et 
fokus på elevernes læringsudvikling, 

Jannick  O/D 
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elev-til-elev læring og 
deltagelsesmuligheder for alle. 

- Læringsmiljøet bærer præg af 
motivation, tryghed, tydelighed, høje 
forventninger og gode arbejdsvaner. 

- Lærere og pædagogisk personale har 
fokus på at opbygge gode relationer til 
og mellem eleverne. 

- Elever modtager undervisning i eller så 
tæt på klassefællesskabet som muligt. 

- Fritidspædagogikken understøtter 
stærke fællesskaber med plads til 
forskellighed. 

- Skoleledelsen har fokus på elevernes 
læringsudvikling, trivsel, dannelse og 
det professionelle samarbejde herom. 
 

Variation og praksisfaglighed 
- Praksisfaglighed er en del af 

undervisningen og den pædagogiske 
praksis. 

- Der bliver gennemført åben skole-
forløb på alle årgange. 

- Udeskole bliver integreret som et 
supplement til undervisning i 
klasselokalet. 

- Bevægelse er en del af skoledagen. 
- Eleverne støttes i at blive 

uddannelsesparate. 
- Elevernes digitale kompetencer bliver 

styrket gennem teknologiforståelse og 
digital dannelse. 
 

Samarbejde og videndeling 
- Pædagogisk, didaktisk og 

ledelsesmæssig praksis tager 
udgangspunkt i vidensbaserede 
begrundelser og professionel 
dømmekraft. 

- Teamet samarbejder om at skabe en 
samstemt pædagogisk tilgang på tværs 
af fag i klassen. 

- Pædagogisk analyse bliver anvendt 
systematisk til at fremme forståelsen 
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for og pege på nye handlemuligheder i 
læringsmiljøet. 

- Vejlederes og ressourcepersoners 
kompetencer bliver anvendt til 
praksisnær kompetenceudvikling og til 
at koordinere supplerende indsatser. 

- Videndeling og samarbejde på tværs af 
skolerne har fokus på at skabe konkret 
forbedret praksis. 

- Skole-hjem-samarbejdet er 
ressourceorienteret og inddragende. 
 

Læs hele skolepolitikken her 
www.hillerod.dk/skolepolitik  
 
Skolebestyrelsens nysgerrighed går på, hvordan 
føres dette så nu ud i livet?  
 
På ledelsesplan har ledelsesteamet arbejdet 
strategisk med skolepolitikken og har ex 
udarbejdet retningslinjer og beskrivelser for 
personalet mht. prioriteringer, rammer og mulige 
veje på Hanebjerg Skole 
 
Selve skolepolitikken skal drøftes på lærermøder 
mht. at oversætte til direkte praksis via fælles 
refleksioner 
 
Sidste punkt om skolehjem-samarbejdet kunne 
være interessant også at tage op som reelt punkt i 
skolebestyrelsen. – Dette sættes på som punkt på 
et kommende møde 
 

3 30 min 
(18.10 – 
18.40) 
 
Herefter 
en kort 
pause 

Suppleringsvalg til skolebestyrelsen frem til juni 
2022 
 

- Opfølgende dialog om pladser og en evt. 
fordelingsnøgle pr. matrikel (når kravene i 
Hillerød Kommunes styrelsesvedtægt for 
skolerne er opfyldt – en repræsentant pr. 
matrikel). 

- Indkommende kandidater (deadline for 
opstilling til SKB den 14/9). Skolens 
ledelsen eftersender kandidaternes 

Frank/Amalie 
og 
skolebestyrel
sesrepræsent
anter 

O/D/B 

http://www.hillerod.dk/skolepolitik
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motiverede opstillingsønske om aftenen 
den 14/9. Modtaget den 15/9 fra 
kandidaterne. 

- Herefter dialog og udvælgelse på 
demokratisk vis. 

 

Opstillingskandidater: 
 
Julie Hinderup(Gørløse), som allerede sidder i 
bestyrelsen som suppleant, stiller op som 
ordinært bestyrelsesrepræsentant 
 
Silas Jonsbo(Uvelse) stiller op som ordinært 
bestyrelsesrepræsentant 
 
Søren Heide(Uvelse) stiller op som ordinært 
bestyrelsesrepræsentant 
 
Bestyrelsen drøftede de tre kandidaters input og 
afsæt for at stille op. 
 
Der blev enstemmigt stemt på Julie som ordinært 
bestyrelsesrepræsentant 
 
Silas blev stemt ind som suppleant med tre ud af 
seks stemmer.  
 
Bestyrelsen takker for opstilling.  
 
Da Julie nu frastår sin position som suppleant for 
at træde ind som ordinært bestyrelsesmedlem, vil 
suppleant-rollen blive slået op til valg efter dette 
møde.  
Positionen kan ikke besættes direkte på aftenens 
møde, da bestyrelses vurderer, at alle forældre 
skal have muligheden for at byde ind på denne 
post.  
Der er ex kommet mange nye forældre i 
udskolingen, som ikke har nået at have mulighed 
for at vise interesse for dagens valgproces.  
 
Bestyrelsen beder ledelsen som sekretærer for 
skolebestyrelsen om at genudsende valgoplægget 
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med denne nye ændring (en ny suppleant) efter 
aftenens valghandling.  
 

4 30 min 
(18.45 – 
19.15) 

Ledelsens punkter/ skolebestyrelsens 
tilsynspunkter: 
 
Covid-19-status: 

- Smittetilfælde og håndtering.  
Vi har ikke haft nogle tilfælde siden sidste 
møde.  

- Statslige udmeldinger + KL vejledninger og 
rammer: Man sendes nu kun hjem, hvis 
man er smittet eller direkte nærkontakt til 
smittet uden at være vaccineret. 
 

Ansættelser:  
Status på nye medarbejdere i HFO og Skole 

- Skoledel: Ingen ansættelser siden sidste 
møde 

- HFO: Ingen ansættelser siden sidste møde 
 

Indsatser på udvalgte årgange/afdelinger:  
 

- Obs på klassestørrelser? 
Vi har pt. klasser på alle afdelinger, som 
kræver et fokus mht. klassestørrelsen.  
 
Gørløse: 
0.G: 15 elever 
1.G 13 elever 
 
Uvelse: 
0.U: 9 elever 
2.-3.U: 1+9 elever 
4.U 10 elever  
6.U: 14 elever 
 
Brødeskov: 
8.X: 16 elever 
8.Y: 15 elever 
 

Generelt kan siges, at ledelsen altid har en 
opmærksomhed på klasestørrelser, udfordringer 
og optimeringsmuligheder/behov. 

Lederteamet O/D 
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Mht. 8. årgang er der pt. samlet 51 elever fordelt 
på tre klasser, hvilket betyder en øget 
opmærksomhed på muligheder/nødvendighed for 
evt. sammenlægning i kommende skoleår i det 
tilfælde, at nogle vælger efterskole eller at det 
vurderes at kunne være gavnligt for det samlede 
fællesskab. 

 
- Hvad rører sig på Gørløse, Brødeskov og 

Uvelse? 
 

På 7. årgang er der siden sommerferien startet 11 nye 
elever fra anden skole i kommunen. Det er rigtig godt 
for årgangen mht. klassestørrelserne.  
Dog er det også altid et stort arbejde at lande to nye 
klasser i almindelighed – og med så mange nye på kort 
tid ses nu, at der er behov for ro for lærerteamet og 
klasserne til at lære hinanden at kende.  
Ledelsen har derfor nu besluttet, at kommende mulige 
elever kommer på en venteliste med melding om, at 
skolestart tidligst kan ske efter efterårsferien.  
 
På Uvelse flytter Børnehuset midlertidigt ind med 40 
børn i den gamle bygning grundet vandskade i 
børnehaven.  
Der er konstateret noget fugt i en væg i det bagerste 
depot, som skal tilses. (post mødet den 16/9 blev 
pudset banket af væggen og fugten fjernet) 
 

Mht. arbejdet med lærergruppen i Uvelse og det 
fortsatte pædagogiske og didaktiske 
udviklingsarbejde i Uvelse – fortsætter processen. 
Kommende møde handler om skærpelse og 
optimering omkring morgenarbejdet sammen 
med lærerne, som har været en fast bestanddel af 
arbejdet på afdelingen.  
 
Der er aftalt møde mellem Charlotte og Frank 
med Uvelse-forældreparrene bag tidligere nævnt 
bekymringsbrev/klage. Sendt den 30.6.21. 
Skolechef har sendt sin besvarelse til 
forældregruppen 1/7 efter dialog med skolens 
ledelse. Bestyrelsesformanden beklager 
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manglende svar fra skolebestyrelsen og dette 
fremsendes inden for kort tid. 
 
I Gørløse har været en bygningsgennemgang. 
HFOen trænger tydeligt til opdatering. Her er nu 
bedt om tilbud på malerarbejde i afdelingen.  
 
 
Årshjul 21/22 (vedlagt): 
 

5 15 min 
(19.15 – 
19.30) 

Reformprogram for Folkeskolerne i Hillerød 
Kommune.  
Orientering om reformprogrammet og dialog om 
muligheder og afledte konsekvenser. 
 
UDSKYDES  
 

FM/Amalie O/D 

     

6 25 min 
(19.30 – 
20.00) 

Nedsættelse af et arbejdende udvalg for 
”overgange og samarbejde på tværs af 
matrikler”. 
 
Ledelsen fremlægger nuværende indsatser ved 
overgange. 
 
Nedsættelse af arbejdsgruppe med medlemmer 
fra skolebestyrelsen, medarbejdere og leder.  
 
UDSKYDES  
 
Ledelsesteamet laver et bilag med nuværende 
indsatser, som sendes ud med dagsordenen til 
kommende møde.  
Det aftales, at punktet kommer på som første 
punkt næste gang.  
 

 O/D/B 

7 10 min 
(20.00 – 
20.10) 

Evt.  
 

Amalie  

Husk at notere kalenderaftaler 

 

Bilag: Årshjul, Ny skolepolitik, folder om reformprogrammet 
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Udestående emner/ønsker til fremtidige agendaer? 

Arbejdende udvalg: 

Klima-udvalg: formandskabet i elevrådet, Frank og Alex (lærer) 

Udvalg om overgange og samarbejde på tværs (udskydes til septembermødet 21/22) 


